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' SALVATJADA A LA BAPITA 
Esquerra Republicana de Catalunya ha manifestat en 
diverses ocasions el refús a la violència vingtii d'on 
vingui. Creiem que qualsevol objectiu lícit, la independèn· 
cia dels pobles per exemple, s'ha d'aconsseguir i és 
factible fer·ho, per mitjans pacífics i democaràtics, 
aquesta és la nostra visió i el nostre objectiu. 

Per aquest motiu, es Indigna i omple de ràbia l'ús indis· 
criminat de la violència d'una forma tan salvatge i 
cobarda com la que es va fer servir a La Ràpita el 
proppassat dia 23, divendres, un cotxe-bomba a la porta 
de l'escola pública davant de la caserna de la Guardia 
Civil. Pensar en la tragèdia que allí s'hagués pogut 
produir no pot més que esgarrifar qualsevol persona amb 
dos dits de front; l com ja vam fer quan l'atemptat d'lil· 
PERCOR a Barcelona, li diem a qui haguí estat l'autor, 
QUE FOTI EL CAMP DE CATALUNYA, que el nostre poble 
no necessita redemptors a cops de bomba, que difícilment 
es pot edificar cap societat nova sobre un munt de 
ferralla acabada d'explotar, i molt menys a costa de la la 
vida de qui sigue. 

Perqué volem el nostre poble lliure, rebutgem qualsevol 
mena de violència que serveixi d'excusa a violències 
d'altre signe, la nostra història ens ensenya el camí a 
seguir. 
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PREU VENDA: 150 PTES. 

BORRELL AND SOLCHAGA, 
«DEPREDADORS FISCALS» 
«TORNAREM» 
(després de les municipals) 

JOAN MARC LABERNIA, 
DELS CADETS DEL 
C.F. ULLDECONA AL 
JOVENIL DEL BARÇA 
Jugador de 15 anys amb una. projecció 
extraordinària., a.mb coneixement, treball i sort 
pot arriba.r on es propose, facultats n'hi sobren. 
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LA VIOLÈNCIA ÉS D'IMPORTACIÓ. 
ATEMPTATS SALVATGES A LA RÀPITA 
I SABADELL. 
Un cop més la violència irracional, l'absurda i indiscrimina
da violència ha fet acte de presència a Catalunya, i com 
gairebé ha passat sempre a la nostra història, aquesta ha 
estat una violència d'importació. 

L'AJUNTAMENT 
PASSA DELA 
DOBLE VIA I NO 
ASSISTEIX A LA 
REUNIÓ PER 
FIXA.RELS 
PREUS. 

La indignació entre els pagesos afectats ha estat la nota 
dominant, en veure que !'..Ajuntament es desentenia del 
tema i no informava en cap moment de res. 

ESPECTACULAR AUGMENT DELS IMPOSTOS 
A ULLDECONA 
e LA URBANA S'APUJA EL 21 % PER AL 91 

e ELS CAMINS UN 40% 

e LA QUOTA EMPRESARIAL AGRÀRIA ENTRE EL 200 I 
EL 300%AL 90 

e FORTA PUJADA DE LA RÚSTICA AL TIPUS MÀXIM QUE 
PERMET LALLEI (0'90) SOBRE VALOR CADASTRAL. 

FRASES PER LA HISTÒRIA 
" .... ... la forta pujada de la Urbana és per poder 
gastar més en festes ...... " (5-12-90) 

Jaume Antich 

(del seu llibre: «Panem et circus».) 

ÀNGEL COLOM A ULLDECONA 
ELDIA6 
«Catalunya tindrà un lloc a la nova 
Europa que s'està construint ... .. » 

NOTA ACLARIDORA DEL 
CDS A L'INTERIOR 



PARLA L'ESQUERRA 

11 CONFERÈNCIA MUNICIPAL 
A ULLDECONA 

Dins de la preparació que fa l'Esquerra 
de les properes eleccions municipals, la I! 
Conferència té la particularitat de fer-se 
descentralitzada, és a dir, a diversos llocs 
i agrupant comarques. A Ulldecona el día 
17 de novembre es va fer la que correspo
nia a Ics Terres de l'Ebre, amb assistència 
d'alguns dels possibles integrants de les 
llistes de diverses poblacions de les nos
tres comarques. 

Ernest Benach secretari d'afers 1nuni
cipals i responsable de la campanya va 
cloure l'acte fent un balanç de la situació 
fins cl moment present, i parlant de les 
possibilitats del partit per aquestes elec
cions, més que engrescadores si tenim en 
compte la quantitat de llistes segures en 
aquestos moments, unes 170 més que a les 
darreres 1nunicipals. 

POLITICA LOCAL 

ACLARACIONS DEL COS 

Al passat número facilitàvem una in
formació que ens havia arribat, la qual do
nava al CDS gairebé com a difunt per a les 
properes municipals. Posats en contacte 
amb cl seu dirigent Celestí Hcrvas, cl CDS 
ens ha fet arribar la següent nota: 

«Referent a la notícia publicada en LO 
FULL anterior sobre la presentació del 
CDS a les properes eleccions 111unicipals, 
he111 de 111anifestar lo següent: 

El «CENTRE DEMOCRÀTIC I SO
CIAL>> es presentarà a les Eleccions 
Municipals a111b 111és ganes i il.lusió que 
1nai per diferents raons: 

J!! Per que creie111 que el pensa111e11t i les 
propostes de centre són necessàries per al 
poble. 

2' Explicare111 al poble la nostra opinió 
sobre la gestió del equip de govern socia
lista, balanç 111és bé desencertat que de-
111ostrare111 en el seu 1non1ent, després de 4 
anys de tasca de control extra-n1unicipal 
dels socialistes. Per exen1ple una 111ostra, 
Ulldecona ha de saber que per Cont. Te
rrit. Rústica la Vila ha pagat els i111postos 
niés alts de la co111arca, espere ni les raons 
que donarà el PSC a la gent del ca111p, i 
l'estrany és que l'oposició no diu rés, o no 
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ERC OBRE UNA SUBSCRIPCIÓ 
POPULAR PER EDITAR LES 
INTERVENCIONS DE L'ALCALDE 
AL CONGRÉS DE DIPUTATS 

Brindem aquesta magnífica idea i no 
volem comissió per haver-la tingut. Es 
tractaria doncs d'això, d'obrir una subs
cripció per editar les intervencions del 
nostre batlle a Madrid. Es podrien fer 
video-clips, opuscles i cintes gravades per 
als Antich-adictes que són molts i allà ells. 
Naturalment l'Esquerra no hi posem un 
duro, que ja hem contribuït amb el darrer 
butlletí d'informació «local», i és que 
Madrid és un barri més d'Ulldecona. De 
res. 

S'ACABA LA LOTERIA NOSTRA 
Cap soci del FULL sense loteria, dema

neu-la que s'acaba, i enguany tocarà. 

se '11 dóna co111pte. 

3!! Anire111 a les eleccions anzb un pro
gra111a progressista, realista i digne a les 
possibilitats del poble d'Ulldecona. 

No dubte111 que fent nosa a alguns, però 
poden estar segurs aquestos, de que sorti
re111 al pas de qualsevol catnpanya intoxi
cadora al respecte. 

C. L. Centre De111ocràtic i Social. 

CiU A LA RECERCA DEL SEU 
ALCALDABLE 

Segons ens diuen, els convergents de la 
Vila es mouen acceleradament a la recerca 
i captura del seu 
número l per Ics 
eleccions. No se 
sap si a hores d'ara 
hi ha res decidit, 
però en breu es 
podria facilitar 
alguna iillormació 
al respecte. Les ~ 
nostres fonts par-
len de que la cosa es mou al voltant de 3 ó 
4 persones, és a dir, que tenen més possi
bilitats. 

Segons sembla, la cosa podria estar 
entre Joan R. Marco, Javier Martínez, 
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ÀNGEL COLOM, SECRETARI 
GENERAL D'ERC, A ULLDECONA 

El dia 6 va tenir lloc la visita del nostre 
secretari general ajornada a l'octubre per 
les seues tasques parlamentàries. 

En reunió amb militants de diverses po
blacions es va passar revista a les diverses 
problemàtiques de les nostres comarques, 
llistes, fets concrets, etc. a les 8 i amb un 
fred polar que omplia tot l'Orfeó, va fer 
una xerrada amb el títol «El nacionalisme 
motor d'Europa», aprofitant també per 
parlar d'altres temes de l'actualitat més 
candent. 

La jornada va finalitzar amb un sopar 
obert a militants i simpatitzants en que es 
va parlar de tot, finalitzant vora l' l del 
matí. Jornada positiva per la nova ERC 
sorgida del Congrés de Lleida, que es 
perfila ja com un dels partits emergents 
per al futur de Catalunya. l 

Lluc Raga o la sorpresa que representaria 
l+ aparició en escena d'Enric Tom:.is, de qui 
ja es va parlar fa un temps. De tota manera 
i com ja deiem, la cosa encara que verda 
podria madurar ràpidament. 

ESCURÇAR LES ACTES DELS 

PLENS, OFERIR DEBATS DEL 

CONGRÉS DE MADRID. 

És evident que les actes del Plens de 
l'Ajuntament no poden sortir senceres al 
butlletí d'informació municipal, la retalla
da és responsabilitat total del nostre Alcal
de segons digué, i és que si no retallés allò 
que es diu als Plens (no deu ser informació 
local), no podria encolomar-nos la redac
ció íntegra de les seues intervencions a 
Madrid (aixó SI es informació local). 
L• argument un cop més és d'una coherèn
cia total, a qui importen els plens munici
pals si tenim ocasió d'assistir als debats de 
Madrid. 

Dedicar 4 planes a la transcripció ínte
gra d ·una intervenció seua a Madrid és una 
cosa tan al.lucinant que inclús alguns 
Antich-addictes s'han quedat acollonits, 
mentre se senten (rumores) que diuen 
«això ja supera els pregons de Jeroni a les 
seues revistes ..... » l 



NOTICIARI 

ATLES DEL MONTSIÀ 

El Consell del Montsià ha editat per pri
mer cop a la història un ATLES COMAR
CAL DEL MONTSIÀ, obra de tres pro
fessors d'EGB canareus. 

Podem dir que es tracta d'una obra 
magnífica tant desde el punt de vista del 
conjunt de dades que ofereix, com des de 
el detall i la rigorositat amb que ha estat 
fet. Creiem que esdevindrà un punt de 
referència imprescindible per a qualsevol 
dada que es vulgui saber de la nostra 
eomarea. Està fet a tot color, amb fotogra
fies abundants de totes les poblacions i 
llocs geogràfics, i amb una edició per cert 
a càrrec de SERRA INDÚSTRIA GRÀFI
CA d'Ulldecona, que es mereix una felici
tació. Des de el «FULL» el reconeixement 
a tots els que l'han fet possible, autors, 
editors i Consell Comarcal. A Ulldecona 
el podeu trobar a les llibreries, es una obra 
que no pot mancar a cap llar montsianen
ca. 

ELECCIONS ALS 
CONSELLS ESCOLARS 

Tots els pares que tingueu fills tant a les 
escoles com a l'Institut, podeu presentar 
les vostres candidatures a les eleccions 
que es faran pel sector de pares. Les darre
res van ser fa dos anys, i ara toca renovar 
aquestos llocs, així com també e1s dels 
alumnes representants dels seus com
panys. 

VIATGE AL REGNE UNIT DEL 
SEMINARI D'ANGLÈS 
DE L'INSTITUT. 

A l'incansable David Cuello, professor 
d'anglès de l 'Institut, se li ha ocorregut fer 
un viatge a l'illa de Jersei pels alumnes 
dels diversos cursos que hi vulguin anar. 
Els alumnes conviuran de dos en dos, amb 

famílies britàniques, i apart de continuar 
les seues classes, participaran en tot un 
seguit d'activitats ben interessants. 

A bon segur, que el viatge pot esdevenir 
una experiència inoblidable per al perso
nal, i també per als soferts pastors de la 
rabera. 

PROTESTA PER LA NO 
CONVOCATÒRIA A LES PROVES 
PER ENTRAR A L'AJUNTAMENT. 

Recollim i manifestem la protesta de 
dos joves del nostre poble per no haver 
rebut cap convocatòria indicant-los que es 
feien els examens per entrar a treballar 
d'administratiu a l'Ajuntament. Aquestes 
joves s'havien inscrit i pagat 3.000 ptes. i 
no van estar convocades. Com ens ho han 
dit, ho expliquem. S'admeten explica
cions. 

LA BANDA DE MÚSICA l 
LES FESTES PER SANTA CECÍLIA 

Un any més i amb la serietat i rigor que 
caracteritza aquesta entitat, entre el 5 i el 
25 de novembre han organitzat tot un 
seguit d'actes en honor de la seua patrona 
Sta. Cecília. Concert, dinar, concurs lite
rari, traca i festes vàries han configurat un 
llarg i replè programa en el que no ha faltat 
la típica cercavila. 

L 'única nota lamentable, la fractura de 
mà de Camil Burato en el partit de futbol
sala que enfrontava a «Canya» i «Metall», 
i és que Camil et, ens fem grans ... ànim noi 
!!! 

EL CENTRE EXCURSIONISTA US 
CONVIDA A NETEJAR l CONSTRUIR 
UN REFUGI 

Amb la intenció de construir un Refugi 
aprofitant una caseta que hi ha, el CEU us 

convida a fer neteja els dies 15 i 16 de 
desembre a la finca adquirida al barranc de 
l'Astor (netejar la caseta, no la finca). 
Aquesta operació s'haurà fet també els 
dies 24 i 25 de novembre, amb torrada i 
cremat per tots els assistents. L• Assem
blea General de l'Entitat es farà el 14 de 
dcsetnbre. 

FEBREINAUGURADORA 
DE BOTIGUES 

Dissabte dia l, s'ha fet la inauguració 
de la botiga de Pepi Vidal al carrer Major, 
a l'antiga perfumeria Sabaté regentada 
fins ara per Josefina Villalví. És tracta 
d'una merceria i articles de regal que ha 
quedat d'alló més original. 

També el mateix dia, s'obria la llibreria 
i papereria Serra al carrer Major, una luxo
sa botiga a la cantonada del carrer la Purís
sima, establi1nent amb un disseny ben ori
ginal. A ressaltar també l'obertura de la 
botiga de mobles de Mobles Montsià al 
local del «Manua» a l'entrada del poble, 
antic garatge Sagristà. Per cert que gairebé 
enfront i al mateix temps, Toni Najas 
muntava una petita fàbrica de mobles i 
també amb venda directa inclosa. 

Finalment Antonio Salas inaugurava 
també la seua botiga de venda de mobles a 
la Ctra. de Tortosa, on s'ha construït una 
nau-magatzem. 

Ressenyar finalment que aquesta febre 
d'inauguracions començava fa uns dies 
amb l'obertura de «Capritx», de Carmina 
Ferrer i Pere Sans al carrer Entença, i 
dedicada tot a coses per la canalla, i tenia 
cl precedent més immediat am la reobertu
ra de la renovada pastisseria de Lluc Raga. 

El nostre desig de sort i encert a tots els 
nous establiments, la gent que arrisca se la 
mereix. l 
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L'ACTUALITAT 

dia 30 amb la presentació al cinema ca
talunya d'Alcanar de la UNIÓ DE PA
GESOS. 

La crisi en el sector dels cítrics (els 
ulldeconencs que en teniu ho sabeu bé) 
ha aeeelerat potser el tema, i vora 400 pa
gesos canareus, citricultors la majoria, 
ompliren l 'altra nit el local, amb un èxit 
rotund de convocatòria. 

Un representant de la UNIÓ DE 
LLAURADORS DEL PAÍS VALEN
CIÀ, amb qui treballaran molt upits els 
sindicalistes canareus, va obrir l'acte, 
dibuixant amb tota elarelat la situació i el 
perquè s'ha produït. 

JOAN CASAJOANA de la U. P. va 
continuar la xerrada assessorant la con
currència sobre la situació de tot el sec
tor en general i d'aquí en concret, i final
ment PEP RIERA, màxim coordinador 
de la U.P. feu un disseny extraordinària
ment clar i entenedor de la situació agrà
ria mundial i les seus repercussions 
negatives a casa nostra. Allò que nor
malment no entenem perquè passa, els 
preus, les importacions de productes que 
aquí també fem, etc. ho vam veure clar 
per mig <l 'un home pagés com tots, però 
amb una gran capacitat d'anàlisi i de fer
se entendre. Va quedar molt clar una 
vegada més, que només la unió dels 
pagesos, pot donar al eamp la força per 
fer-se escoltar. Més d'un va sortir pen
sant com era que aquell home no era 
conseller d'agricultura. Ulldecona tam
bé hi tingué representació. 

QUÈ PASSARÀ AMB L'OLI? 

Aquestos dies passats es feia tambéu
na assemblea informativa per part del 
SENPA, sobre com funcionarien les 
subvencions a l 'oli envasat, així com les 
subvencions a la producció di d'altres 
qüestions. 

Com recordareu parlàvem en un 
número passat de la formació d'una 
cooperativa de 2n. grau per envasar oli 
fins a 2'. 

L'Assemblea del Molí va acordar in
tegrar-se en aquesta cooperativa junt a 
d'altres poblacions del Montsià, per 
aconsseguir aquesta subvenció d'apro
ximadament 60 ptes. per litre d'oli de 
menys de2'. 

Cal dir que aquesta subvenció la pa-

.. 

garà el M. C., sempre a partir d'una 
producció superior als 60.000 l. d'oli 
que no arribe a 2'. La resta de l'oli se 
seguirà venent als preus de comerç, aixó 
si, tot envasat. 

Aquí cal recordar que les subvencions 
són per l'envasador, en aquest cas laco
operativa, que al seu temps ho pagarà als 
socis productors d'aquest oli de qualitat. 
En cl cas dels que no són a cooperatives, 
cal tenir en compte que venen i cobren 
olives per barcella, no por oli, i que en tot 
cas serien els moliners agrupant-se i 
arribant als mínims exigits els qui cobra
rien les pritnes a l'envasat. 

Tot aquest afer, posa sobre la taula la 
reconversió que ha11 d'anar fent els nos
tres productors d'olives per procurar 
agarrar els millors preus. 

Respecte a les subvencions a la pro
ducció, els representants del SENPA 
van culpar l'administració autonòmica 
del retard en pagar la prima de la passada 
campanya, ja que segons van dir no ha
vien enviat les sol.licituds, que segons 
les cooperatives es van enviar abans del 
15 d'agost d'enguany. Total, un bon 
grapat de milions aturats en algun lloc í 
el pagès sense cobrar. Diuen que ara es 
faria un avançament d'unes 40 ptes. per 
litre. 

CLOENDA Vlll JORNADES 
DE TEATRE 

Les VII! Jornades de Teatre d'Ulldeco
na, l'esdeveniment cultural més atractiu 
que ofereix cada tardor el CCR han acabat 
amb un remarcable èxit de públic. 

Més de quatre mil persones, amb forta 
incidència d'assistents de les comarques 
veïnes, han passat pel teatre municipal 
durant set semanes veient aquesta mostra, 
rcflexe del teatre que es fa a casa nostra. 
Responent, potser, a la valoració global 
feta pel públic assistent a l'edició d'en
guany, s'han representat obres més pròxi
mes al divertiment que l'any passat. Es 
poden dividir els set muntatges oferts en 
tres grups: 

l - Cotnèdia d'e111bolic: «4 nits de nu.vis 
de 3» i «L 'hotel dels gemecs». 

2 - Obres de reflexió sociològica: 

Estructurades en clau de co1nèdia: 
«Quan els núvols canvien de nas», «El 
general torna a casa>> i «La torre i el ga
lliner». 

Estructurades en clau 111usical: 
«Tevye, el jueu» 

3 -Antologia teatral: «Magazine». 

El CCR ha confiat també enguany amb 
l'ajut tant del Pla Cultural de "La Caixa" 
com de l'Ajuntament de Ja Vila. 

CWENDA VII JORNADES DE TEATRE: J. A. Làzaro, president del CCRfent ús de la 
paraula, i els Srs. Antich, alcalde i Cucurull del Pla d'Acció Cultural de •La Catxa.o 



AJUNTAMENT 

Poligon Industrial obra de l'Ajuntament. Fàbrica de ballarins a la vora del Poll 

paret externa del Pavelló caiguda per 
manca de fonaments a les festes del 89, i 
etc. obres i més obres, que tornen a costar 
més diners, per ineficàcia, negligència o 
improvisació .... 

LA PRIVATITZACIÓ 
DEL PAVELLÓ 

Com que l'única notícia que se'n sap 
del tema és allò que diguèrem en un altre 
FULL i ningú més ha obert la boca, la gent 
comenta aquesta notícia extranyada i 
dient senzillament: «No pot ser, com a de 
donar l'Ajuntament el Pavelló a ningú en 
concret». 

Bé, els més sensats afegeixen que el 
que calia potser era la creació d'un Patro
nat format per Entitats, Ajuntament, etc., 
que gestionés el Pavelló i fixés horaris, 
etc. 

De moment també sabem que a l' AS
SOCIACIÓ DE FUTBOL SALA que feia 
conte de jugar alguns partits a cobert 
aquest hivern, se li va indicar que anés a 
parlar amb el Club Joventut. També cal 
repetir que no tenim res en contra de la 
Junta del Poli, en contra de l 'Entitat en si 
vaja, només han acceptat un regal i prou. 
Aquí qui ha d'explicar el que ha fet, com 
ho ha fet i el perquè és l'Ajuntament, 
pensem que és un tema seriós en el que cal 
donar la cara i informar al poble. I què 
diuen els altres partits presents al consisto
ri? Sincerament el poble espera saber que 
passa realment. 

ESGOTADA LA PARTIDA DEL 
PRESSUPOST PER REPARAR 
CAMINS VEÏNALS. 

Quina no ha estat la nostra sorpresa en 
llegir que s'havia esgotat la partida de 
reparacions i que inclús per al 91 hi hauria 
dèficit. I no és que vulguem posar en dubte 
aquesta afirmació del Sr. Alcalde que 
consta escrita a la revisteta, és que simple
ment ens agradaria saber on, quan i en 
quines quantitats s'ha esgotat aquesta 
partida, és a dir, seria possible un detall 
dels costos de reparació dels diversos 
camins? 

Si tenim en compte que entre 1989 i 
1990 s'hauran recaptat uns 12 milions 
aproximadament, i els únics apanys visi
bles han estat unes quantes replanades de 
camins, i lleugeres capes d'asfalt als clots 
del Lligallo de Valldebous, i potser alguna 
caseta més, atenció, pregunta: val això 12 
quilos? Si us plau, podrieu detallar? 

Recordem que amb 12 quilos es va 
asfaltar amb «Slurry» tot el poble a les 
passades Quinquennals, i també molts de 
carrers que eren de terra, almenys es digué 
llavors que valia 12 milions. I una de dos, 
o aquell asfaltat no va valer 12 milions i 
alguns van anar a d'altres partides de les 
Festes, o és més car tirar grava i aplanar 
quatre camins, que asfaltar tot el poble. 
Qüestió que sotmetem al seu coneixement 
per si es digna aclarir-la algú. 

Ah! ... per camins, al 91 pagarem el 
35% enlloc del 25% sobre la base imposa
ble o sobre ... ? l 

E1 ven pi1 al 
C/. Mae1trat. 1/n. 
bloc B - baiao1 A 

d'Ulldecona 

ATENCIÓ: 
OPORTUNITAT 

IMMILLORABLE!! 

Es ven estudi a 
Peñiscola a 

!'urbanització 
Peñismar I. 

Primera línia de platja 
(50 m. de l'aigua), 

dret a piscines, pistes 
de tennis de franc. 

Segona planta a la vora 
de supermercats, 

cafeteries i serveis 
diversos. 

Excel.lent vista al mar 
sense que mai es pugui 

edificar al davant. 
Urbanització a meitat 

de camí entre 
Benicarló i Peñíscola. 

CONDICIONS DE 
FINANÇAMENT: 

SUBROGACIÓ 
D'HIPOTECA 

al 13'5 per 2.400.000 
a 13 anys. 

3.000.000 milions 
en efectiu al fer 

l'escriptura. 
Interessats, contacteu 

amb «LO FULL». 

l!I 



TEMA 

LES EXPROPIACIONS 
DE LA DOBLE VIA: 

preus a pagar per les expropiacions en 
base a les manifestacions de l'Alcalde al 
Plé del 5-11. 

ULLDECONA A LA FIGUERA 12-11-90: En començar aquesta setmana 
es rebien les notificacions per acudir a 
fixar els preus amb el Ministeri. CRONOLOGIA D'UNS FETS 

16-10-90: Reunió a l'Ajuntament d'Am
posta entre el ministeri de Transports i els 
Ajuntament del Montsià afectats. Ullde
cona no hi va. 

21-11-90: Primera reunió d'afectats on es 
llegeix un full de l'Ajuntament de Fregi
nals informant dels acords presos en rela
ció als diversos preus i altres qüestions. 
Indignació en comprovar que com deia en 
aquest document, l'Ajuntament d'Ullde-9-11-90: LO FULL aixeca la llebra dels 
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cona no hi havia assistit. S'acorda anar a 
parlar amb l'Alcalde i repartir fotocòpies 
dels preus als afectats que es conegui. 

26-11-90: Enric Canalda i Paca Reverté 
(Garrell) parlen amb l'Alcalde quedi u que 
era a Madrid quan la reunió d ·Amposta, 
però que té còpia dels preus de part del 
Ministeri. Es compromet a parlar amb el 
Sr. Alfara si ve aquest dilluns, per aug
mentar els preus de l'horta amb fruiters en 
200 ptes. quedant a 770 m2. 

26-11-90: Segona reunió d'afectats on 

L'AJUNTAMENT NO HA ESTAT 
A L'ALTURA 

Indignació és la paraula que 
resumeix millor l'estat d'ànim de 
la gent afectada per la doble via, 
que ha comprovat com el seu 
Ajuntament se'n ha desentès 
olímpicament del tema, i no ha 
donat la més mínima informació. 
L'opinió general era de que si 
l'Alcalde no podia assistir a la 
reunió que es va fer a Amposta, 
bé podia haver enviat algú, enca
ra que no fos del seu partit, però 
almenys que algú hagués repre
sentat al poble i l'hagués informat 
després. 

Però és que a més a més d'a
questa manca de respecte en
vers tots els afectats, després 
resulta que els hi venen a facilitar 
la informació de com havia anat 
la cosa, i no són per convocar 
una reunió i explicar-ho a la gent, 
mutisme total, amb lo que la cosa 
ja passa de la ratlla. 

QUINA ERA LA FEINA DE 
L'AJUNTAMENT EN AQUEST TEMA? 

Molt senzilla, i ademés podia 
haver estat fins i tot lluïda, tenint 
en compte que l'Alcalde és del 
partit que en definitiva ha de pa
gar les expropiacions, és a dir 
que inclús es podia haver penjat 
alguna medalla. 

L'Ajuntament s'havia d'haver 
assesorat convenientment (gent 
hi ha), inclús cridar una reunió 
d'afectats, per plantejar una posi
ció comuna i portar a la reunió 
amb el Ministeri tots els dubtes 



s'expliquen totes les gestions efectuades i 
cl que cal fer llavors. Es designa una 
Comissió per anar a parlar l'endemà amb 
els representants del Ministeri que vin
dran, per proposar l'augment de les 200 
ptes. si el Alcalde no els ha pogut parlar. 

dir a la demanda d'augment de 200 ptes. 
per1n2 d'horta amb fruiters que en tot cas 
aquesta proposta l'havia d'haver fet l' A
junta1nent d'Ulldecona a la reunió que es 
va fer a Atnposta, i que allí no va acudir 
ningú, ara era massa tard. 

havia parlat amb un regidor (l'Alcalde era 
a Madrid) i que ell no en tenia cap culpa si 
l'Ajuntament no havia informat la pobla
ció sobre preus i altres detalls, detalls que 
la comissió va averiguar allí mateix, en 
aquell moment, repartint-se fotocòpies 
dels preus a la gent que poc a poc havia 
anat arribant i assistia a les converses 
abans de començar a ajustar res. 

27-11-90: A les 9 ja hi ha gent citada per 
fixar els preus, la comissió d'afectats inte
grada pels Srs. Enric Canalda, Lluc Fol
qué, Fernando Barrera i Josep-Lluís Mi
llan, dialoguen amb els representants del 
ministeri, que manifesten no poder acce-

Se li diu que aquells preus tot i estar bé, 
eren fixats per altres Ajuntament, i que 
Ulldecona presentava algunes particulari
tats diferents. El Sr. Alfara manifesta que 
ell no pot variar res, i que incús havia 
vingut a Ulldecona a portar els preus i 

Fins aquí els fets succeïts en aquesta qües
tió. 

que la gent pogués tenir. Un cop allí negociar 
i discutir el que calgui, i una vegada tot acor
dat, una nova reunió amb el personal expli
cant com havia quedat tot. La gent contenta, 
i l'Ajuntament amb la feina ben feta. Això un 
Ajuntament que cuida els interessos dels 
seus veïns, però en aquest cas i mentre no es 
doni una explicació satisfactòria que no la pot 
haver, l'Ajuntament ha relliscat i passat dels 
veïns afectats, i això és greu. 

Aquesta era la posició correcta que calia 
adoptar, però es veu que no, els interessos 
d'Estat deuen pesar més. 

ALGUNES CONSIDERACIONS FINALS 

Ara, oficiosament algú ha dit des de l'Ajun
tament que no cal tant de soroll, que els preus 
són bons. Si, els preus han estat bé en gene
ral, però en algunes coses s'hagués pogut 
fer més, i sobretot, això no és excusa per a la 
no assistència i la desinformació en que s'ha 
tingut a la població. 

Aprofitant la presentació de la Unió de 
Pagesos a Alcanar, vam parlar del tema amb 
els seus caps, perquè la comissió d'expro
piacions d'UP té una llarga experiència en 
aquestos problemes. Van lamentar no ha
ver-ho sabut i actuat per quan els preus 
podien haver estat molt millor, amb lo que un 
cop més es va posar de manifest la indefen
sió dels pagesos per culpa de l'Administra
ció. 

En qualsevol cas, i sense voler posar més 
llenya al foc, aquesta experiència li haurà de 
servir de lliçó al nostre Ajuntament, i actuar 
en properes ocasions amb més diligència a 
l'hora de defensar els interessos de la pobla
ció. Avisats. 

...... 1 LES EXPLICACIONS DE L'ALCALDE SOBRE EL TEMA. 

En el Plé de dilluns dia 3 de desembre, Jaume Antich a pregunta 
d'AgustíVerdiell ha explicat la seua versió en el tema de la doble via. 
Ens sembla del tot just rejlexar-la aquí, per quant fins ara hem 
criticat la seua postura. Sobre el perqué de la no assistència a la 
reunió d'An1posta vingué a dir que previa1nent ell havia efectuat 
contactes a111b RENFE i el Ministeri a Madrid, que cadascú es 1nou 
a/seu nivell, i que per tant creia que havia influït positiva1nent en els 
preus pagats finabnent, que per tant hi havia nzoltes 1naneres 
d'iliformar-se, i cadascú ho feia a la seua. Tambéefegí que e/dia que 
co111ençaven elsjustipreus, la/ulla a111b la infornzació era penjada a 
la cartellera de l 'Ajunta111ent i que inclús n'havia facilitat una a la 
co111issió d'afectats que acudí a parlar-li. 

2a rnil\or ;.,fo'"'i'cic\ 
toc.a\ , \a t'fovcare.., 
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NOTA FINAL SOBRE AQUESTA EXPLICACIÓ: 

No volem dubtar en absolut sobre aquesta versió i 
les gestions fetes a Madrid, és la seua explicació; 
només dir que ens sembla bastant difícil de creure 
que unes gestions «tan» positives com ara es vol 
vendre, no hagin tingut un pit disposat a penjarse la 
medalla. En tot cas, el poble a la figuera, i ara que 
cadascú es faci la seua pel.lícula com més li agradi. 
Nosaltres simplement hem explicat els fets i donat la 
nostra versió. l 

n 



L'ACTUALITAT 

AVANCEN A BON RITME LES OBRES 
DE L'AVINGUDA GENERALITAT 

Com podeu comprovar per les foto
grafies, les obres de la nova A vgda. de la 
Generalitat estan molt avançades. Amb 
un cost total xifrat en 19.658.400 pts. la 
Generalitat se'n fa càrrec del 89% mit
jançant el Pla d'Obres i Serveis, i el 
veïnat pagarà el 11 % que resta com a 
contribució especial. 

El càlcul del que ha de pagar cada veí 
s 'ha fet en basc als metres linials de 
façana multiplicats per l'amplada·dcl 
carrer, a raó de 1.745 ptes. el m2. 

Resta pendent el problema dels pals 
de la llum que si no es treuen, poden 
deslluir tota l'obra, per lo que cal esperar 
del bon criteri de tots els implicats, que 
s'arribarà a una solució. 

En aquesta obra i també dal dir-ho, 
s 'ha de valorar positivament la infortna
ció facilitada per l'Ajuntament sobre la 
mateixa a les cartelleres municipals, amb 
indicació del que s 'hi fa, com i els detalls 
tècnics corresponents. Si sempre es fes 
així, més de quatre vegades no ens cal
dria perdre el temps criticant la manca 
d'informació. 

S'ENDARRERIRÀ LA REVISIÓ DEL 
CADASTRE D'URBANA 

Fixeus-hi bé. Si s'endarrereix la nova 
revisió cadastral no és perquè el Govern 
consideri que és injusta en molts casos, 
cosa que pensen la majoria de ciutadans 

n 

afectats, es retarda senzillament per 
pura tàctica electoralista que és molt 
diferent. Han valorat primer les repercu
sions electorals que la justícia de la 
mesura. 

No dubtem de que s'han d'anar rea
justant els valors cadastrals, però tampoc 
cal pegar les garrotades que s'estaven 
pegant, i en aquest sentit la reacció dels 
afectats demostra que n'havien fet un 
grà massa. De tota manera creiem que el 
mal ja el tenen fet, i la gent no oblidarà 
les xifres que li havien adjudicat .... que 
tomaran a ser vigents en passar les elec
cions. 

PAÍS RIC AMB JUSTÍCIA SOCIAL 
POBRA 

Els empresaris pateixen perquè guan
yaran menys diners, el sector agrícola 
amb rendes costa avall, els convenis que 
no han de passar d'un migrat 5'5-6%, 
però en canvi l 'Estat és ric, i mentrestant 
es pot permetre el luxe de fer un prèstec 
de 150.000 milions de peles als russos 
per tirar endavant la «perestroika». 
També llegim, que Defensa comprarà 
500 tancs que retiren els nordamericans 
d'Europa per renovar el parc propi, i que 

en total, es gastaran més de dos bilions, 
si (2.000.000.000.000) de ptes. en mo
dernitzar l'armament. Aquí tomem a 
arribar a allò de les prioritats, i és que es 
dóna més valor a la renovació de l 'arma
ment i d'altres històries (prèstec als 
russos, p. e.) que no pas al nivell de vida 

dels ciutadans i la seua butxaca, cada dia 
més expoliada i més buida. I sort que 
manen les esquerres a Madrid ! !! ! 

ARRIBEN ELS IMMIGRANTS 
NORDAFRICANS A ULLDECONA 

Fins fa poc temps, els podi em veure a 
poblacions veïnes, Benicarló, Vinaròs, 
Alcanar, etc., bàsicament marroquins i 
argelins en feines temporeres al camp. 

Des de fa uns quants mesos a Ulldeco
na viuen i treballen en empreses diverses 
uns quants d'aquestos immigrants, igual 
com està passant a la majoria de països 
de la CEE. Si avui toquem aquest tema 
per primer cop és perquè volem conside
rar el seu problema des de dos angles 
diferents però complementaris. 

En primer lloc considerem, i això no 
cal quasi que dir-ho, que tot home té dret 
a guanyar-se el pà on pugui, vingui d'on 
vingui, que prou desgràcia és haver d'a
bandonar lo seu i als seus; fins a cert punt 
és inclús un orgull que la iniciativa pri
vada locals els hi pugui donar feina, 
sempre lògicament que se'ls tracte com 
cal i sense els abusos que s 'han produït 
en d'altres llocs pagant-los jornals de 
misèria. 

I ja vist des de un altre punt de vista, 
l 'augment constant de la immigració 
nordafricana, gambiana o senegalesa, 
posa de manifest la misèria i necessitat 
que pas a el que anomenem 3er. món. 
Creiem que Occident, els països rics 
d'Occident, que han tret tot els recursos 
que han pogut d'allí, sense dotar-los de 
prou mitjans per funcionar sols, s'han de 
plantejar seriosament l 'ajut sense palia
tius a aquest 3r. món. Si no ho fan, si no 
es posen els mitjans suficients per fixar 
la població als seus territoris, els proble
mes esdevindran molt greus als propis 
països occidentals amb l'augment inces
sant de la immigració. Ara hi som a 
temps, i a Catalunya en tenim tota una 
experiència d'aquest tema. 

Benvinguts siguin aquells que lliure
ment decideixin anar a viure i treballar a 
d'altres llocs, només faltaria, però mala
ment si ho han de fer per necessitat. 

PRESENTACIÓ DE LA UNIÓ DE 
PAGESOS A ALCANAR 

Alguna cosa es mou en el món de la 
pagesia. Un treball llargament preparat, 
sortia a la llum pública divendres passat 



AJUNTAMENT 

ESPECTACULAR AUGMENT 
DE LA PRESSIÓ FISCAL 

A Ulldecona no era d'aplicació l'aug
ment cadastral de la urbana que tanta pol
seguera ha aixecat, i que com sap tothom 
s'ha paralitzat per aplicar-lo després de les 
municipals. 

Aquí el funcionament serà diferent, ja 
que efectuada la revisió cadastral al 86, 
per al 91 hi ha una revaloritzaeió del 5%, 
que sumat a l'augment del tipus itnpositiu 
(0'59 al 90) 0'68 per al 91, representa un 
augment real de pagament del 21 %,'que 
com es pot comprovar puja una mica més 
del IPC previst per Govern .... 

I és com digué seriosament cl nostre Al
calde al Ple del dilluns (3-12), aquest 
augment una mica exagerat «és per poder 
gastar més en festes», una explicació més 
que convincent (17.000.000 milions pres
supostats, 25 a la pràctica). 

Com a comentari, només dir que justi
ficar un augment com aquest amb aquesta 
frase, dita en serio, és una frivolitat que no 
sabem la gràcia que farà als qui hetn de 
pagar, en tot cas, i •anotem a l'antologia de 
frases celebres que ha pronunciat el nostre 
Alcalde en els darrer 4 anys. 

l QUÈ PASSA AMB 
LA RÚSTICA? 

Aquí la cosa encara és més seriosa si 
cap. En concepte de rústica s'ha pagat un 
tipus impositiu del 0'90 (el màxim que 
permet la llei) sobre el valor cadastral. 
Però cal recordar (al FULLn' 100 d'octu
bre-89 ho vam publicar) que al 90 entra
ven en vigor els nous valors cadastrals 
fruit de la revisió que s'havia fet, amb 
l'actualització de conreus, etc. 

Pel que fa referència a la quota empre
sarial agrària que es venia pagant, veureu 
que en relació al 89 l'augment és més que 
disbaratat, del 300% en molts casos, 218 % 
en d'altres, etc., i això ho teniu fàcil de 
comprovar, només cal comparar amb el 
que vau pagar al 89. 

Per al 91, l'Estat ha doblat aquest valor 
cadastral fixat enguany, però l' Ajunta
ment ha rebaixat el tipus a la meitat, del 
0'90 al 0'45, en una hàbil jugada que el fa 
quedar bé, ja que es pagarà el mateix que 
enguany, però la clatellada és ara. Pregun
ta: l'Ajuntament tot això ho sabia, perquè 
no va rebaixar el tipus per al 90? Perquè 

aquesta persecució al pagès? En dir que 
s'haurà passat de recaptar uns 2.300.000 a 
més de 8.000.000 al 90 està tot dit. 

Però encara n'hi ha més. Fins ara els qui 
tenien els valors cadastrals per sota de les 
200.000 ptes. (enguany al 90) i que per tant 
no han pagat (en són una majoria) ara al 91 
i co1n a conseqüencia de l'augment del 
valor cadastral el 100%, passaran de les 
200.000 i per tant al 91 hauran de pagar 
tots. 

Respecte als camins, dir que s'han aug
mentat del 25% sobre la base imposable, 
al 35 % amb lo que l'Ajuntament passarà a 
recaptar 17.000.000enlloc dels 6.000.000 
actuals. Almenys que es note, encara que 
ens tcmc1n que serà difícil. 

L· aug1nent representa en aquest cas un 
40% més en relació al 90. 

NOVA FUNCIONÀRIA MUNICIPAL 
Després de la segona ronda de proves 

efectuades (a la primera no va passar nin
gú i per això s'hanrepetit) MARIA JOSEP 
POMADA CASTELL serà la nova fun
cionària municipal en susbtitució de 
CRISTINA V ARRO, que dit sigui de pas, 
no sctnblava santa de la devoció de la 
Patronal i d'algú més. 

MARIA JOSEP POMADA es germa
na del funcionari municipal DOMINGO 
POMADA, i en aquesta segona volta va 
aconsseguir superar totes les demés perso
nes que es presentaven. En felicitar-la per 

l'obtenció de la plaça li desitgem sort i 
encert en la nova feina. 

GOTERES AL CENTRE DE SALUT 
Les darreres pluges van posar en evi

dència una cosa que ja sabiem i que vam 
denunciar al seu moment: el Centre de 
Salut, fet per l'Ajuntament i traspassat 
posteriorment a la Generalitat es va fer 
corrents, apressa i malament. 

Ara les deficiències han sortit, i durant 
uns dies s 'hi ha pogut passejar en barca i 
fer cursets de natació, mercès a les goteres. 

Anem a veure, i preguntem: qui va fer 
l'obra? L'Ajuntament, mitjançant una 
empresa contractada a l'efecte. Perquè es 
va tomar la fiança sense revisar com calia 
l'obra? No es devia revisar tal com s'ha 
vist ara, ja que no és possible que als tres 
anys estigui com està. Va tomar l' Ajunta
ment la fiança sabent que hi havia defi
ciències? Algú va voler que les pagués la 
Generalitat tal i com ha passat? 

Trobem absolutament lamentable que 
una obra acabada fa tres anys presenti 
tantes deficiències, cosa que ens fa pensar 
que es va acceptar l'entrega per part de 
l'empresa sense fer cap revisió de l'obra, 
i en aquest cas l'Ajuntament és culpable 
per negligència. 

De tota manera aquest cas cal afegir-lo 
a la llista del quitranat del 89 reparat abans 
d'un any, del Camí de l'Olivar fet 
malbé també en menys d'un any, de la 

Novafaçana de l'Ajuntament a la Plaça de la Dtputacló. 

n 



LATERRA 

ELS PREPARATIUS PER LA VAGA 
GENERAL EN MARXA 

Infonnàvem al passat número de la mo
bilització que es preparava al camp, donat 
que la situació s'estava tornant cada cop 
més inaguantable. 

Doncs bé, UNIÓ DE PAGESOS va 
convocar fa uns dics una reunió a Ampos
ta, on el membre del Consell Nacional, 
company Casajoana, va fer una valoració 
de la greu situació actual i les perspectives 
poc engrescadores que s· endevinen. 

Hi assistiren un bon grapat de pagesos 
de les nostre poblacions, Ulldecona inclo
sa, i per damunt de tot va quedar clara la 
necessitat urgent i inajornable d'unir-se i 
fer arribar la veu del camp on calgui. 

Es va decidir i aprovar que calia passar 
a l'acció i que en lloc d'un o uns quants 
dies seguits de vaga, seria millor diverses 
accions separades en el temps però conti
nuades, amb la participació del major 
número de pagesos possible. No es van 
concretar però quines accions es farien, 
deixant-se en mans de la UNIÓ en coordi
nació amb d'altres sindicats d'àmbit esta
tal. Hi haurà ara una fase de sensibilització 
del sector, a l'espera de com s'enfoca la 
cosa. Seguirem informant. 

ASSEMBLEA DE LA COMUNITAT 
DE REGANTS 

Diumenge dia 2, s'haurà fet al local de 
la Cooperativa Agrícola l'assemblea ge
neral ordinària de la Comunitat de Re
gants. Aprovació del pressupost a part, que 
puja a (30.709.874 ptes.) amb un augment 
d'uns 3.500.000 en relació al any 89, sens 
dubte els temes de més interés auran estat 
la modificació del sistema de vots i la 
construcció del Canal Molí Nou-Venta
lles. 

Com es recordarà, a la darrera assem
blea es va acordar el crear una comissió 
mixta assemblea-directiva per estudiar 
possibles solucions al tema dels vots. 
Aquesta comissió va acordar fer la se
güent proposta: 

- Fins 50 jornals, l vot per jornal o 
fracció (50 màxim) 

-De 50'01a200 jornals, l vot per cada 
5 jornals (30 vots màxim) 

- De 200'01 a 500, l vot per cada 10 
jornals (30 vots màxim) 

- De 500'01 a 1.000, l vot per cada 15 
jornals (33 vots més) 

ml 

-De 1.000'01 a 2.000, l vot per cada 25 
jornals (40 vots) 

- De 2.000'01 en avant, l vot per cada 
50 joranls o fracció. 

Resumint i per que quedi clar, que amb 
el nou sistema algú teòric que tinguès 500 
jornals tindria 110 vols, un que en tingués 
1.000, 143, i amb 2.000 jornals, 183 vots 
màxim. 

Amb cl sistema antic, a1nb els mateixos 
jornals tindrien respectivament 500, 1.0<X> 
i 2.000 vots. Queda garantit també el dret 
a vot per tots els comuners per poca terra 
que tinguen, i es redueixen doncs, les 
desproporcions evidents que existien. 

Creie1n que es una bona proposta que 
tothom aprovarà i cal felicitar a tots els que 
han intervingut en l'elaboració de la ma
teixa, donat que es resolen definitivament 
els motius <l'enfrontament habituals. 

Referent al Canal Molí Nou-Ventalles, 
cal dir que arribat a un acord amb la Gene
ralitat sobre el seu finançament, 70% a 
fons perdut i 30% a càrrec de la població, 
hi ha converses amb l'Ajuntament per a 
que aquest assumeixi una part del cost que 
toca al poble, donat que el soterrament de 
la sèquia actual al seu pas per la zona 
urbana es obra d'interès municipal. Cal dir 
que l'Ajuntament està molt interessat en 
que es faci el Canal segons ens han confir
mat fonts oficioses del Consistori, que està 
en aquests moments a la recerca de possi
bles fonts de finançament. 

Com a conclusió sembla clar que quan 
l'Ajuntament digui allà va, es podrà co
mençar l'obra tan esperada per una bona 
quantitat de regants, essent desitjable que 
no es retardi gaire la col.laboració munici
pal, per estalviar l ·encariment del costos, 
ja prou elevats. l 



ESPORTS 

FUTBOL 
Irregularitat total en l'Ulldecona en els darrers partits, degut 
sobretot a les nombroses baixes que per causes diverses s'han 
vingut produint. 

Els estudis, la mili, les lesions i demés històrics han fet que un 
equip que prometia de debó, es vegi en seriosos problemes per 
confeccionar l'aliniació cada diumenge, amb lo que anar treien t 
algún punt s'ha convertit en un autèntic prohle111a i tota una 
gesta. 

RESULTATS DEL PRIMER 

11-11-90 Roquetenc 2 - 2 Ulldecorrn 
18-11-90 Ulldecona O - 3 Oleastrum 
25-11-90 Ginestar 2 - 3 Ulldeèona 

2-12-90 Ulldecona 2 - 2 Sta. Bàrbara 
9-12-90 Pinell l - 2 Ulldecona 

Robatori a Roquetes amb la concessió d'un gol ¡n.1:-.:-.ant i.;J 
temps i amb clara falta al porter, de xarlotada en definitiva. 

Dcbacle davant l'Oleastrum en el pitjor partit de la tempora
da, amb tots els mèrits, i victòria a Ginestar després d'anar per
dent 2-0 al primer temps. 

Davant el Sta. Bàrbara, partit novament molt mediocre però 
que es veia guanyat, finalment empataria el Sta. Bàrbara desprès 
de desaprofitar l 'Ulldecona clares i nombroses ocasions de gol. 
Llàstima. 

FUTBOL BASE 
Marxa irregular d'alevins, infantils i jovenils, únicament els 
cadets porten un trajectòria molt brillau figurant líders dels seu 
grup i golejant als seus rivals en cada jornada. Aquestos han 
estat els seus resultats darrerament. 

11-11-90 Ulldecona 4 - 2 Jesus i Maria 
18-11-90 Aldeana l - 5 Ulldecona 
25-11-90 Alcanar 3 - 6 Ulldecona 

2-12-90 Ulldecona 6 - 2 Amposta 

La victòria d'aquest diumenge davant l'Amposta, segon classi
ficat, deixa ja pràcticament obertes les portes del títol. Caldrà 
però mantenir l'esforç fins al final sense adormir-se. 

M. la Nova - Flix 4-1 
Remolins - Perelló 0-0 
La Sènia - Gandesa 4-1 
Roquetenc - Ma$denver. 1-1 
Oleàstrum - OJimplc M. E. (s/t) 1-0 
Ginestar - Aldeana · 2-3 
Sta. Bàrbara - Benissanet 1-2 
Pinell - Ulldecona 1-2 
Jesús Cat. - Falset 1-3 

Remolins 
La Sènia 
Oleàstrum 
Falset 
Ulldecona 
Aldeana 
Jesús Cat. 
Perelló 
Sta. Bàrbara 
M. la Nova 
Flix 
Roquetenc 
Masdenver. 
Olimpic M. E. 
Benissanet 
Pinell 
Gandesa 
Ginestar 

1410 3 123 623 +7 
14 9 3 2542621 +7 
14 9 o 5281218 +4 
14 6 6 2221818 +4 
14 6 5 3302217 +3 
14 7 3 4231717 +5 
14 7 2 5322716 +2 
14 6 4 4 22 17 16 +2 
14 6 3 5262515 +1 
14 6 3 5202415 +1 
14 5 3 6262713 -3 
14 4 3 7 23 26 11 -3 
14 4 3 7192611 -3 
14 4 3 7223011 -3 
14 3 4 7 22 34 10 -4 
14 5 o 9173010 -4 
14 2 11113 28 5 -9 
14 2 11119 46 5 -7 

FUTBOL SALA 
Ha començat per fi el Campionat d'Hivern que s'havia endarre
rit per motius burocràtics. Us oferim els resultats i la classifica
ció. 

També tal i com vam dir, hem parlat amb Joan R. Bel, president 
de l'Associació que ens ha explicat com ha quedat el tema de la 
legalització de l'Entitat. 

L' AFU s'inscriu al Registre d'Entitats Esportives de la Genera
litat amb lo que queda legalitzada l'Entitat i amb dret a subven
cions per activitats, material, etc. i al mateix temps els jugadors 
pagaran 1.400 ptes. per inscripció a la Mútua Esportiva amb lo 
que tothom que vulgui quedarà cobert de les lesions. De 
moment no s'inscriu a cap de les dues federacions de futbol-sala 
que volen dominar el sector, a r espera de com queda el tema, 
estalviant així les moltes pessetes que costava aquesta inscrip
ció. 

Aquest punt és cl que no veien clar molts d'equips, que volien 
la legalització de l 'Entitat, si, però sense que calgués federar-se 
tothom amb lo que això costava. Així ha quedat el terna. 

Hem comurúcat a la directiva de l'Associació el nostre propòsit 
de treure fotografiat i amb l 'historial, jugadors actuals, etc. de 
cada equip, és a dir, un equip a cada número del FULL. Per 
aquest motiu us invitem a fer-vos fotos ben actuals, ben penti
nats i amb la ratlla al mig. Avisats. l 

!!l 



XAFARDERIES 

ULLDECONA VIU INTENSAMENT 
LES BATALLETES AL CONGRÉS 
DELS DIPUTATS (rumores) 

Com al mític« 1984» de Georgc Orwcll 
en que la veu, el retrat i els discursos del 
Gran Germà eren presents i fonnaven part 
de la vida diària de tota la població, nosal
tres anem en el mateix camí. 

Monopolitzada la Ràdio (la d'allí aquí), 
amb cis altaveus per tot cl poble amanits 
per quan calgui, la revista d'informàció de 
l'Ajuntament d'Ulldecona ens ha regalat 
unes planes extasians amb la interveñció 
del nostre batlle i Ics ramors que va aixe-

DARRERA HORA 
En tancar aquesta edició del FULL, 
us oferim les darreres notícies arri
bades a la nostra redacció, diumen
ge dia 2 de desembre. 

ASSEMBLEA DE LA COMUNITAT 
DE REGANTS 

En un matí fred però assolellat, unes 40 
persones assistien a l'Assemblea celebra
da al local de la Cooperativa Agrícola. 
S'aprova cl pressupost per l'import que us 
indiquem en un altre apartat (vegeu LA 
TERRA) i s'emporta la major part del 
temps de l'assemblea, la proposta de 
modificació de les ordenances, article 51 
referent al sistema de vots. 

Després de diverses intervencions 
aclarint conceptes i explicant el perquè, 
finalment s'aprova per unanimitat la pro
posta que presentava la directiva fruit del 
treball de la comissió mixta que es va 
crear, i que també detallem apart. 

Hi havia qui pensava que encara s'ha
vien de retallar més vots als qui en tenien 
més, però finalment queda tal com es 
presenta. Com a conclusió final cal dir que 
un teòric poder de decisió sobre la Comu
nitat, que quedava molt concentrat en 
poques mans, ha quedat ara dipositat sobre 
una base més ampla de regants, amb el que 
això significa de major diversitat d'opi
nions i de decisió en cas de haver de 
decidir per votació alguna qüestió impor
tant. 

ACTUACIÓ DE JOSEP M! FLOTATS 
A L'ORFEÓ 

L'obra de Pià «Ara que cis ametllers ja 
estan batuts» per la Cia de Josep M' Fio-

m 

car, vàrem quedar absolutament acollo
nits esperant trobar la informació local: no 
hi era. Només era informació personal. 

Restem a l'espera de la instal.lació de 
Ics telcpantallcs i cis retrats del Gran 
Germà només és qüestió de temps, us 
aconsellem llegir «1.984», caureu de cul. 

ANUNCI GRATUÏT l NO VINCULANT 
La firma BORRELL i SOLCHAGA, 

DEPREDADORS FISCALS, S.A. es 
complauen en anunciar a la seua ja prou 
depredada clientela cl tancament del ne
goci fins després de Ics municipals. Cons
cients de les conseqüències que Ics seues 

tats amb ell mateix al capdavant, va obte
nir un èxit més que considerable aquest 
diumenge dia 2 a i'ORFEÓ. No es tracta 
ara de descobrir la figura de Flotats, res
senyar scnzilla1nent que causà una gran 
impressió al nombrós públic, l'Orfeó ple 
de gom a gom. L'Ajuntament d'Ulldeco
na, organitzador de l'acte es mereix un 
aplaudiment en aquesta ocasió. 

PRESSUPOSTOS MUNICIPALS 
DE 1991 

Ja cl dilluns dia 3, Ple municipal d'a
provació dels pressupostos per al 1991, 
dels que caldrà però parlar més extensa
ment. De moment només un petit avanç. 

Els pressupostos pugen la xifra de 
321.238.400 ptes., uns 96 milions més que 
cis del 90, però cal tenir en compte que 
l'augment es deu a la depuradora que per 
valor de 104.000.000 pagarà la Generali
tat. 

Com a detalls més importants, l'aug
ment de la urbana en 21 % (Déu n'hi dó), 
que segons l'alcalde, textual: «Aquest 
augment tan elevat serà per destinar-lo a 
les festes» ????????????????????. En el 
capítol de festes figuren 17 .000.000 de 
ptes. 

En els ingressos per urbana, rústica, ve
hicles i llicències fiscals, cl poble pagarà 
uns 15 milions més que l'any passat, i on 
hi haurà una pujada ben forta serà en la 
contribució de camins que passarà de 6 a 
17 milions, amb l'augment del 25% al 
35% per al 91, es notarà aquest augment a 
la pràctica? 

En el capítol de despeses i apart d'altres 
consideracions a fer, resaltar l'augment 

depredacions podien causar a la butxaca 
del poble (a la del partit, vaja), i per ordre 
del totpoderós Alfonso més que mai, ajor
nen la tasca. Però com McArthur a les 
Fi1ipines: «Tomarem». 

INSONORITZACIÓ DEL 
PAVELLÓ COBERT 

Per esmenar la pifia que suposa la sono
ritat del Pavelló, més bé la no-sonoritat 
diríem, s'estan fent les passes necessàries 
pera que l'obra estigui enllestida al proper 
carnaval, i és que com deia la TRINCA, 
«no ve d'un pam» ni d'uns quants milions 
tampoc. Ja us contarem, ja. 

del capitol l (despeses de personal) que 
passa de 51.827.000 al 90, als 60.000.000 
al 91, uns 8 quilos més que representen un 
augment del 15%. 

En la rústica es pagarà el mateix que en
guany tot i doblarse cl valor cadastral, 
donat que enguany (90) l'augment ja ha 
estat fortíssim per la revalorització del 
cadastre (218% en uns casos coneguts) i 
augments atnb semblants valors en d'al
tres. Fins aquí aquestos apunts d'urgència 
sobre els pressupostos. 

,.-----------, 
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BUTLLETA DE SUBSCRIPCIÓ 
A «LO FULL» 

J Na/En--------

! que viu a 
-~~•=m~,¡=.~~"=ro~)---

d (població) 

comarca __________ _ 

telèfon _________ _ 

professió ---------
se susbcriu fins a nova ordre. 
I domicilia cl pagament semestral 
de la quota a: 

Caixa/Banc ________ _ 

Sucursal _________ ~ 

Llta/c/c. _______ _ 

Signatura, 

\.. ___________ ../ 


